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Ons kenmerk : 22-037 

Onderwerp : modernisering GVS 

 

 

 

Geachte heer Kuipers, 

 

In de Kamerbrief van 10 mei 2021 heeft uw ambtsvoorganger de Kamer geïnformeerd dat de 

modernisering GVS, ofwel een herberekening van de vergoedingslimieten, met een medisch 

inhoudelijk vangnet niet haalbaar is gebleken en dat verdere besluitvorming over herberekening van 

het GVS daarmee aan het nieuwe kabinet zou worden overgelaten. Verder heeft uw ambtsvoorganger 

aangegeven alvast een alternatief in voorbereiding te nemen waarbij de herberekening gepaard gaat 

met een financieel vangnet voor patiënten. Op 19 april jl. informeerde u de Kamer alsnog per 1 januari 

2023 de geplande herberekening van de vergoedingslimieten te realiseren, conform de budgettaire 

bijlage bij het coalitieakkoord. U gaf daarbij ook aan dat u een of meer mitigerende maatregelen wil 

treffen om het GVS te ‘moderniseren’. In plaats van een medisch inhoudelijk vangnet beschrijft u een 

financieel vangnet voor patiënten waarbij de eigen bijdrage wordt gemaximeerd. Daarnaast komt er 

mogelijk een verzachtende maatregel gericht op het beschermen van (potentieel) kwetsbare 

geneesmiddelen aan de zogenoemde onderkant van de geneesmiddelenmarkt om beschikbaarheids-

problemen als gevolg van de herberekening te voorkomen. 

 

In uw brief van 19 april jl. wijst u ook op de verantwoordelijkheid van alle betrokken partijen waarbij 

u verwacht dat fabrikanten van relatief dure geneesmiddelen hun prijzen zullen matigen. U doet een 

beroep op patiënten en zorgverleners om zorgvuldig doelmatige keuzes te maken. Die laatste oproep 

nemen we als gezamenlijke partijen van voorschrijvers en apothekers net als in de voorafgaande jaren 

bij de inhoudelijke bespreking van de moderniseringsplannen GVS graag ter harte.  

Wij vinden het belangrijk om u vanuit onze beroepsprofessionaliteit op de grote en kritische risico’s te 

wijzen die we zien in de geplande modernisering van het GVS zonder dat er een uitvoeringstoets 

gedaan is.  

 

In november 2020 hebben we als gezamenlijke partijen van voorschrijvers en apothekers Minister Van 

Ark reeds per brief onze zwaarwegende en steekhoudende bezwaren geuit, en niet alleen op het 

medische inhoudelijke vangnet. Graag verwijzen we daarom nogmaals nadrukkelijk naar de inhoud 

van deze brief omdat deze nog steeds opportuun is. Daarbij willen we u er ook op wijzen dat er 

inmiddels een vastgestelde Leidraad Verantwoord Wisselen is waarvan de beoogde medisch 

inhoudelijk doelstelling onder druk komt te staan door de voorstellen van de minister voor 

modernisering van het GVS. Deze Leidraad verantwoord wisselen is na een intensief en zorgvuldig 

traject tussen de verschillende stakeholders samen met de Patiëntenfederatie Nederland en ZN tot 

stand gekomen. Implementatie van deze leidraad komt onder de druk te staan door de huidige 

voorliggende plannen voor modernisering van het GVS, aangezien een aantal van deze plannen strijdig 

zijn met de in de leidraad vastgelegde afspraken.  

 



 

Deze leidraad gaat over verantwoord wisselen tussen medicijnen met dezelfde werkzame stof, sterkte, 

toedieningsvorm en afgiftepatroon. Bij het GVS zijn geneesmiddelen die therapeutisch niet 

gelijkwaardig zijn ingedeeld in eenzelfde cluster. 

Op grond van prijs komen bij een aantal clusters geneesmiddelen als 1e keus naar voren die niet de 1e 

keus volgens de beroepsrichtlijnen zijn. Meer uitleg hierover kunt  nalezen in de brief aan uw 

voorganger van november 2020 (bijlage).  

 

Afgezien van onze inhoudelijke bezwaren hebben we ook twijfels bij de haalbaarheid van de beoogde 

besparing door de modernisering omdat we de indruk hebben dat onze (tijds-)investering per 

wisseling, die zich zal vertalen in meer zorgkosten, onvoldoende in beeld is. 

 

Ons verzoek aan u is om in gezamenlijk overleg met alle betrokken partijen te komen tot handhaving 

van kwaliteit van zorg met realistische besparingen op geneesmiddelkosten. We zijn te allen tijde 

bereid tot een mondelinge toelichting. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Wendy Borneman 

Bestuursvoorzitter Nederlands Huisartsen Genootschap 

 

 

 

 

 

 

 

 

Guus Jaspar, 

Bestuurslid Landelijke Huisartsen Vereniging   

 

 

 

  

 

 

 

 

 

Peter Paul van Benthem  

Voorzitter Federatie Medisch Specialisten 

 

  



  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

Reinier Bax 

Koninklijke Nederlandse Maatschappij ter bevordering der Pharmacie  

Voorzitter Sectie Landelijke Openbare Apotheken 

 

 

 

 

Gerard Hugenholtz, 

Voorzitter Nederlandse Vereniging van Ziekenhuisapothekers  

 

 

 

 

Frank de Ligt 

Bestuurslid Nederlandse Apothekers Coöperatie 

 

 

 

 

Jan Pieter Hallema,   

Voorzitter Associatie van Ketenapotheken   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

C.c.:  

Leden van de Vaste Kamercommissie van VWS t.a.v. cie.vws@tweedekamer.nl, dgcz@minvws.nl 
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